
Protokół Nr 15.2012

 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło 
się w dniu 23 lutego 2012 roku w godzinach 1230 – 1520.

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na 

12  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 10. W związku z tym obrady Komisji  
i podejmowane decyzje są prawomocne. 
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyli radni: Idzi Podwojski i  Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta Ełku  - Artur Urbański,
• Dyrektor Przedszkola i Żłobka „Ekoludki” - Anna Sierotko,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka,
• Inspektor w Wydziale Promocji, Sportu i Kultury – Anna Lewandowska,
• Radny – Tomasz Przekop.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia  do projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad najbliższej sesji Rady 

Miasta.
4. Informacja na temat finansowania przedszkoli wg obowiązującej ustawy.
5. Wizyta Komisji w Przedszkolu i Żłobku „Ekoludki”.
6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu 1- go
Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz zapoznał  zebranych z porządkiem 

obrad.
Radni nie wnieśli  uwag i  w głosowaniu jawnym; 6 głosami „za” - jednomyślnie przyjęli 
porządek obrad jak wyżej.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag do 

protokółu z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i  w  głosowaniu  jawnym;  7  głosami  „za”  - 

jednomyślnie przyjęli protokół Nr 14.2012 z dnia 26 stycznia 2012 roku.

Do punktu  3- go 
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie 

z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 

w  budżecie  miasta  Ełku  na  2012  -    pkt.  III)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków 
realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Promocji, Sportu i Kultury:
1. Zwiększenie dochodów budżetowych o kwotę 15 000 zł związane jest z porozumieniem 
pomiędzy  Powiatem Ełku w sprawie przekazania Gminie Miastu Ełku dotacji celowej 
na realizację zadania związanego z działalnością biblioteki adresowanej do mieszkańców 



Powiatu  Ełckiego.  Środki  zwiększą  dotację  podmiotową  z  budżetu  dla  samorządowej 
instytucji kultury – Biblioteki Miejskiej w Ełku.
2. Zwiększeniu dotacji dla Ełckiego Centrum Kultury o kwotę 140 000 zł z przeznaczeniem 
na  dofinansowanie  kosztów  realizacji  inwestycji:  Budowa  amfiteatru  z  zapleczem 
technicznym przy Ełckim Centrum Kultury oraz wykonanie infrastruktury towarzyszącej. 
Środki w kwocie 140 000 zł pochodzą z rezerwy ogólnej.
pkt. IV) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Polityki Społecznej:
Zwiększenie wydatków w budżecie miasta na 2012r.  o kwotę 384 279 zł  pochodzą z 
wolnych  środków  roku  ubiegłego.  Wyższe  wykonanie  dochodów  z  tytułu  opłat  za 
zezwolenia na sprzedaż alkoholu mogą być wykorzystane jedynie na realizację Miejskiego 
Programu  Profilaktyki   i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  gminnych 
programów przeciwdziałania narkomanii, w związku z art.  182 ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.

W nawiązaniu do powyższego zwiększa się  wydatki  w dziale 851 rozdziale  85154 
Przeciwdziałanie  Alkoholizmowi  z  przeznaczeniem  na  realizację  Miejskiego  Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012r:
§ 6050 – 50 000 zł – zadanie z zakresu organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży:  
modernizacja boisk ze sztuczną nawierzchnią przy Oratorium św. Jana Bosko w Ełku, 
łączna wartość zadania 160 000 zł,
- § 6230 - 300 000 zł – dotacja na modernizację boisk ze sztuczną nawierzchnią przez 
Oratorium  św. Jana Bosko w Ełku, 
-  §  4300  –  34  279  zł  –  zadanie  związane  z   organizacją  festynów rodzinnych  oraz 
wyposażeniem Poradni Rodzinnej w Ełku.

Jednocześnie  dokonuje  się  zmiany  nazwy  zadania  ujętego  w  załączniku 
inwestycyjnym  na:  „Przeciwdziałanie  Alkoholizmowi  „Mały  spot  na  wielkich  osiedlach” 
wykreślając  dopisek „Dofinansowanie  budowy boiska wielofunkcyjnego  przy Oratorium 
św. Jana Bosko w Ełku”, w związku z zaplanowaną dotacją celową dla Oratorium.
pkt. VI) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Edukacji:
1. Zwiększenia i zmniejszenia w rozdziałach 80101, 80103; 80104; 80110; 80120; 80148; 
85305;  85401  dotyczą  zwiększeń  i  zmniejszeń  w  paragrafach  4040  Dodatkowe 
wynagrodzenie roczne o kwoty ogółem: zmniejszenia  112.280 zł, zwiększenia  28 439 zł.
2. Zwiększa się środki w rozdziale 80101 w paragrafie 3020 o kwotę 23.428 zł w Szkole 
Podstawowej nr 2 w Ełku na wypłatę odprawy pośmiertnej.   
3. Zwiększa się środki w rozdziale 80101 w paragrafie 4170 o kwotę 4.200 zł w Zespole 
Szkół Samorządowych na zabezpieczenie wynagrodzenia dla osób obsługujących boisko 
Orlik.    
4.  Zwiększa  się  środki  w  rozdziale  85305  w  paragrafie  4010  o  kwotę  1.362  zł  
w Przedszkolu  i Żłobku Ekoludki na wynagrodzenie osób zatrudnionych w nowo otwartej 
grupie żłobkowej. 
5. Różnicę ze zmniejszenia paragrafów 4040 tj kwotę 54.851 zł we wszystkich rozdziałach 
przenosi się do rozdziału 80195 – pozostała działalność oświaty na paragraf  4010 w celu 
zabezpieczenia środków na wynagrodzenia jest to kwota  54.851 zł
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 8 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  8 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2012 rok.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia  z  Powiatem Ełckim dotyczącym przekazania  przez  Powiat  Ełcki  Gminie 
Miastu  Ełk  dotacji  celowej  w  kwocie  15.000  zł  na  realizację  zadania  związanego  z 
działalnością biblioteki  adresowaną do mieszkańców Powiatu  Ełckiego.  Powiat  Ełcki  – 



zgodnie z uchwałą nr XVI.150.2011 Rady Powiatu z dnia 29 grudnia  2011 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Ełckiego na 2012 r. - przekaże Miastu Ełk dotację celową 
w  kwocie  15.000  zł  na  realizację  zadania  związanego  z  działalnością  biblioteki  
adresowaną do mieszkańców Powiatu Ełckiego.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 9 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  8 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem  Ełckim 
dotyczącym przekazania przez Powiat Ełcki Gminie Miastu Ełk dotacji celowej w kwocie 
15.000  zł  na  realizację  zadania  związanego  z  działalnością  biblioteki  adresowaną do 
mieszkańców Powiatu Ełckiego.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia od 

Powiatu Ełckiego zadania w zakresie prowadzenia szkoły sportowej. 
Przekształcenie Szkoły Podstawowej nr 6 w Szkołę Podstawową Sportową nr 6 wiąże się 
odpowiednio:
- z zawarciem porozumienia  z Powiatem Ełckim, zważywszy, iż zakładanie  i prowadzenie 
publicznych szkół  sportowych należy do zadań własnych powiatu,  tj.  w myśl  regulacji  
prawnej zawartej w art. 5 ustawy o systemie oświaty,
- uzyskaniem opinii Warmińsko-Mazurskiego Kuratora Oświaty w przedmiotowej sprawie,
- zawiadomieniem rodziców(opiekunów prawnych) uczniów,
-  uzyskaniem  opinii  organizacji  związkowych  zrzeszających  pracowników  oświaty, 
obejmujących działaniem związkowym Zespół Szkół Samorządowych w Ełku,
- zmianą Statutu Zespołu Szkół Samorządowych w Ełku.
Szczegółowe  warunki  tworzenia,  organizacji  oraz  działania  m.in.  szkół  sportowych 
reguluje Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 30 lipca 2002 r (Dz. 
U. Nr 126, poz.1078).

Z chwilą przekształcenia szkoły w szkołę sportową – nauczyciele oraz pracownicy 
niepedagogiczni szkoły stają się pracownikami Szkoły Podstawowej Sportowej nr 6, na 
dotychczasowych warunkach.
Zmiany w treści Statutu Zespołu Szkół Samorządowych w Ełku dokona uprawniony organ 
szkoły (rada pedagogiczna).

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  omówił następnie projekt uchwały w sprawie 
przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  nr  6  wchodzącej  w  skład  Zespołu  Szkół 
Samorządowych  w  Ełku  z  siedzibą  przy  ul.  Suwalskiej   15  w  Szkołę  Podstawową 
Sportową nr 6. 

Niniejszy projekt uchwały dotyczy  szkoły tylko podstawowej. Jednakże  „utworzenie 
szkoły  sportowej  w  Ełku”  -  w  dalszej  kolejności  -  wiąże  się   z  utworzeniem  szkoły 
sportowej na poziomie gimnazjum i liceum. Upowszechnianie sportu szkolnego, rozwijanie 
uzdolnień  oraz   zainteresowań  sportowych  dzieci  i  młodzieży,  a  także  umożliwienie 
dzieciom i młodzieży uczęszczania do szkoły sportowej – wpisuje się w oczekiwania wielu 
środowisk lokalnych, w tym rodziców, uczniów, nauczycieli              i samorządu Miasta 
Ełku.
Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski powiedział, że jest już pozytywna opinia 
Kuratora Oświaty.
W treści Porozumienia w § 2 pkt. 2 wykreślamy datę utworzenia gimnazjum, natomiast 
sam zamiar pozostaje.

Wywiązała się dyskusja.
Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz  –  czy  jest  rzeczywiście  potrzeba 

wykreślania tej daty. Można utworzyć gimnazjum, ale nie robić do niego naboru.
Radny Tomasz Przekop – należałoby jednak jeszcze raz rozważyć temat utworzenia 

gimnazjum  z  powodów  czysto  organizacyjnych.  Brakuje  wprawdzie  boiska 



pełnowymiarowego, ale młodzież z tego gimnazjum mogłaby grać dla klubów sportowych. 
Karty zawodnicze piłkarzy można by wpiąć w odpowiedni system szkolenia.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że rozmawiał z przedstawicielami 
środowisk piłkarskich, jest deficyt boisk do treningów i rozgrywania meczów. Rozsądnym 
jest jednak rozwiązanie takie, jakie w tej chwili proponujemy a w ciągu 3 lat wybudowanie 
boiska pełnowymiarowego. Rodzice i tak uzyskają taki przekaz, że my z biegiem czasu 
utworzymy gimnazjum i liceum. Utworzenie gimnazjum w tym roku spowoduje dodatkowy 
konflikt  w  świecie  piłkarskim  na  terenie  naszego  miasta.  Mamy  tylko  dwie  płyty  do 
rozgrywek.  Jedna  jest  zajęta  dziennie  przez  6  godzin  a  druga  przez  10.  Formuła 
gimnazjum jest otwarta dla wszystkich i siła rzeczy i tak powstanie dodatkowa grupa.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  zachowanie  kolejności 
w tworzeniu tej szkoły sportowej jest jak najbardziej uzasadnione.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław Zalewski  –  treść  Porozumienia  jest  już  po 
uzgodnieniach z Powiatem również w zakresie wykreślenia daty utworzenia gimnazjum. 
Podanie dokładnej daty staje się obligatoryjne, tak mamy zapis bezpieczny.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  zaczynamy  się  również  rozglądać 
z programami, gdzie byłaby możliwość uzyskania dofinansowania na budowę boiska.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektów  omówionych  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Ełckiego zadania w zakresie 
prowadzenia szkoły sportowej.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  nr  6 
wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samorządowych w Ełku z siedzibą przy ul. Suwalskiej 
15 w Szkołę Podstawową  Sportową nr 6.  

* * *
Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka omówiła projekt uchwały w 

sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2012 rok. 

Główne  cele  programu to  zmniejszenie  rozmiaru  problemów alkoholowych  w  Ełku; 
zapobieganie powstawaniu nowych patologii oraz zwiększenie zasobów niezbędnych do 
radzenia sobie z istniejącymi problemami – projekt uchwały w załączeniu do protokołu. 

Program  uwzględnia  działania  związane  z  profilaktyką  uzależnień  oraz 
rozwiązywaniem  problemów  alkoholowych,  które  będą  skierowane  do  wszystkich 
mieszkańców naszego miasta. 

Zawiera działania profilaktyczno-informacyjne, mające na celu propagowanie zdrowego 
stylu życia i zmianę postaw przy użyciu sprawdzonych i rekomendowanych programów 
profilaktycznych, odpowiadających na środowiskowe zapotrzebowanie. Zakłada realizację 
działań z zakresu profilaktyki uniwersalnej, selektywnej i wskazującej. Uwzględnia system 
działań pomocowych skierowanych do osób uzależnionych, osób spożywających alkohol 
w  sposób  ryzykowny  i  szkodliwy,  jak  również  do  ich  rodzin.  W  celu  zapewnienia 
skuteczności,  uwzględnione  działania  są  długofalowe,  konsekwentnie  wdrażane  oraz 
systematycznie prowadzone na terenie naszego miasta.
Działania  prowadzone  w  ramach  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych będą skorelowane z  działaniami  z  zakresu przeciwdziałania 
narkomanii oraz przemocy w rodzinie.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 9 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  9 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2012 rok.



Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił następujące projekty uchwał:
− w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenie granic obwodów szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk,
− w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  oraz  określenie  granic  obwodów  gimnazjów 
prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.
Odnośnie planu sieci szkól podstawowych – w projekcie uchwały – liczba szkół pozostaje 
bez zmian,  tj.  7 szkół.  W przypadku uruchomienia w Ełku z dn.  1.09.  2012 r.  Szkoły 
podstawowej sportowej w Zespole Szkół Samorządowych w Ełku przy ul. Suwalskiej 15 – 
nie ustala się granic szkole sportowej. 
W stosunku do stanu bieżącego dotyczącego granic obwodów szkół  podstawowych w 
Ełku,  w projekcie  uchwały Rady Miasta Ełku w przedmiotowej  sprawie,  proponuje się 
zmianę granic obwodu:
1) Szkoły Podstawowej nr 3 im. Henryka Sienkiewicz w Ełku przy ul. Grodzieńskiej 1,
2) Szkoły  Podstawowej  nr  4  im.  Prof.  Wł.  Szafera  w  Ełku  przy  ul.  Prof.  Władysława 
Szafera,
polegającą na:
a) wyłączeniu z obwodu SP nr 3: ulicy 11-Listopada (wszystkie numery) oraz ul. Jagiełły 
(od nr 12 do końca ulicy),
b) włączeniu do obwodu SP nr 4:   ulicy 11-Listopada (wszystkie numery) oraz ul. Jagiełły 
(od nr 12 do końca ulicy).

Zmiany  mają  na  celu  racjonalizację  obwodów  szkół  i  będą  dotyczyć  uczniów 
rozpoczynających naukę w danej szkole, tj. od 1 września 2012r. Należy nadmienić, że w 
budynku  szkolnym przy ul.  Prof.  Władysława  Szafera  2  funkcjonuje  wyłącznie  Szkoła 
Podstawowa nr 4, zaś w budynku szkolnym przy ul.  Grodzieńskiej  funkcjonują: szkoła 
podstawowa i  gimnazjum.  Obok oddziałów standardowych  w SP nr  3  oraz   SP nr  4 
funkcjonują oddziały przedszkolne.
W  związku  z  nadmiernym  zagęszczeniem  (oddziałów,  uczniów)  w  budynku  przy  ul. 
Grodzieńskiej,  a także tendencją wzrostową ilości dzieci  zamieszkałych w tzw. widłach 
pomiędzy ul.  Kajki i  11-Listopada, wydaje się zasadne włączenie ulicy 11-Listopada do 
obwodu  SP  nr  4.  W  okresie  od  2012-2014  roku  przybędzie  więcej  dzieci  do  szkół 
podstawowych, w tym do SP nr 3. Ponadto z racji na obniżenie wieku szkolnego – w roku 
2014 naukę w klasie pierwszej szkoły podstawowej rozpoczną uczniowie z rocznika 2008. 
Uwzględniając prognozy demograficzne oraz bazę lokalową – projekt zmian obwodu SP 
nr 3 wiąże się z projektem zmian granic obwodu Gimnazjum nr 4. Przyjęcie tych zmian nie  
rodzi skutków finansowych dla budżetu miasta. Szkoła Podstawowa nr 4 jest w stanie 
przyjąć więcej dzieci.
Odnośnie planu sieci gimnazjów - w projekcie uchwały – liczba szkół pozostaje bez zmian, 
tj. 4 gimnazja. W stosunku do stanu bieżącego dotyczącego granic obwodów gimnazjów 
w Ełku, w projekcie uchwały Rady Miasta Ełku w przedmiotowej sprawie, proponuje się 
zmiany granic obwodu:
1) Gimnazjum nr 4 w Ełku przy ul. Grodzieńskiej 1,
2) Gimnazjum nr 3 im. Kard. Stefana Wyszyńskiego w Ełku przy ul. Piwnika Ponurego 1,
3) Gimnazjum nr 1 w Ełku przy ul. J.H. Małeckich 1 – polegające w głównej mierze na 

zmniejszeniu  obwodu  Gimnazjum  nr  4  i  zwiększeniu  obwodu  Gimnazjum  nr  3  i 
Gimnazjum nr 1.
Proponowane zmiany konsultowano z Dyrektorami poszczególnych szkół . Przyjęcie 

zmian nie powinno skutkować zwiększonymi wydatkami budżetu miasta.
Wywiązała się dyskusja.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  powiedział,  że  uznaje 
zasadność  i  celowość  reorganizacji  obwodów szkolnych.  Czy  jednak  brano  tutaj  pod 
uwagę przyszłe gimnazjum sportowe i jak to wpłynie na sieć pozostałych szkół?
Czy  nie  należałoby  pomyśleć  o  głębszej  zmianie  obwodu  SP nr  3  i  dać  jej  szanse 



rozwoju? Ile na tej zmianie „traci” Gimnazjum nr 4 a zyskuje Gimnazjum nr 3 i Gimnazjum 
nr 1? Jakie są szanse przyjmowania nowych uczniów w tych gimnazjach, co by się stało, 
gdyby te granice zmian bardziej wyprostować o jakich liczbach dzieci mówimy?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  jeśli  chodzi  o  gimnazjum  sportowe,  to 
mówimy o 2 klasach czyli około 50 dzieci. W założeniu mamy, a by od klas gimnazjalnych 
była  to  szkoła  z  internatem.  Chcemy  zachęcić  dzieci  również  z  terenu  powiatu.  W 
przeliczeniu  na  sieć  gimnazjów będzie  to  co  najwyżej  2-3  dzieci  na  klasę,  czyli  bez 
zasadniczego wpływu.
Jeśli  chodzi  i  proponowane zmiany w gimnazjach –  to  dotyczy to  1,5-2  oddziałów w 
Gimnazjum nr 4. Tutaj 1 oddział trafi do Gimnazjum nr 1 i 1,5 oddziału do Gimnazjum nr 3.  
Ten podział jest dość sprawiedliwy. 
 Radny Karol Marchel – teraz jest okres przejściowy i rodzice mają jeszcze wybór czy 
posłać  6-latka  do  przedszkola  czy  do  szkoły.  Co  będzie  jak  6-latki  pójdą  do  szkoły 
obligatoryjnie?  Ponadto  os.  Jeziorna  to  jedyne  rozwojowe  osiedle,  gdzie  nie  ma 
gimnazjum.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur  Urbański  –  bazę lokalową i  określoną liczbę dzieci  i 
staramy się jak najlepiej wypełniać nasze zadania edukacyjne.  Coraz więcej rodziców 
wybiera oddziały „0” dla 6-latków. Należy się spodziewać dużego napływu z ul. Kajki, tam 
buduje  się  duże  osiedle.  Na  potrzeby os.  Jezioran  możemy zmniejszyć  SP nr  7  dla 
kolejnych klas gimnazjalnych. Nie ma ekonomicznego uzasadnienia by budować obok SP 
nr  5  gimnazjum.  Na  razie  wstrzymaliśmy  również  decyzje  odnośnie  uwolnienia  z 
oddziałów szkolnych budynku przy ul. Popiełuszki.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  można  by  rozważyć 
dzierżawę budynku pod cele edukacyjna na os. Jezioran – obecna restauracja, kiedyś tam 
były oddziały przedszkolne.

Radny  Tomasz  Przekop  –  ważną  sprawą  jest,  jak  nauczyciele  odczują  tę 
reorganizację, czy część z nich nie straci pracy.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  taką  informację  będziemy  mieli,  jak 
otrzymamy  arkusze  organizacyjne  za  szkół.  Każdego  roku  8-10  nauczycielom  nie 
przedłuża się umów czasowych. Natomiast na pewno z najwyższą troską podejdziemy do 
tych osób, które stracą pracę i skierujemy do tych szkół, gdzie przybędzie oddziałów. 

Radny  Tomasz  Przekop  –  czy  w  obecnej  sieci  szkól  tam ,l  gdzie  jest  SP nr  3  i  
Gimnazjum nr 4 nie powinno się pozostawić tylko jednej szkoły?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  jeśli  zauważymy,  że  dzieci  do  szkoły 
podstawowej przybywa, to nasze działania możemy skierować w tym kierunku. SP nr 4 
może stać się również tym miejscem, gdzie powstanie gimnazjum czy też zespół szkół.

Radny  Waldemar  Pieńkowski  zwrócił  uwagę,  by  przy  szkole  sportowej  nie 
przyporządkowywać ulic. Ta szkoła nie powinna mieć ustalonych granic obwodu.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – możemy pozostawić obwód tej  szkoły,  by 
wykazać obowiązek szkolny. Zostanie to sprawdzone.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektów  omówionych  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 9 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  9 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  oraz  określenie  granic 
obwodów szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  9 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  oraz  określenie  granic 
obwodów gimnazjów prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.  

* * *
Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski poinformował, że zostało przedłożone 

sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych 



stopniach awansu zawodowego w szkołach i  placówkach prowadzonych przez Gminę 
Miasto Ełk. W sprawozdaniu uwzględniono wysokości kwoty różnicy, o której mowa w art. 
30a  ust.  2  Karty  Nauczyciela,  jaka  wystąpiła  na  poziomie  nauczycieli  stażystów  i 
nauczycieli mianowanych – sprawozdanie w załączeniu do protokołu.
Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem, nie wniesiono uwag.

* * *
Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Podlecka  poinformowała,  że  zostało 

przedłożone sprawozdanie finansowe i  merytoryczne z  realizacji  Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011 rok, Miejskiego Programu 
Przeciwdziałania  Narkomanii  za  2011  rok  i  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie za 2011 rok – w załączeniu do protokołu.
Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem, nie wniesiono uwag.

Do punktu  4- go 
Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  omówił  sprawę  finansowania 

przedszkoli.  Ustawa  o  systemie  oświaty  począwszy  od  1991r  stworzyła  możliwość 
funkcjonowania  dwóch rodzajów przedszkoli:  publicznych i  niepublicznych.  Samorządy 
czyli gminy lub miasta same mogą prowadzić przedszkola publiczne. Przedszkola takie 
nazywane są:  przedszkolami  publicznymi  czasami  samorządowymi  mogą być  również 
określane jako przedszkola miejskie. 

Samorządy nie mają obowiązku organizowania i prowadzenia przedszkoli publicznych, 
a  mimo to  w większości  miast  i  w  bardzo  wielu  gminach  takie  placówki  funkcjonują. 
Wynika to z dotychczasowego i utrwalonego w społeczeństwie przekonania, że jest to 
potrzebne i oczekiwane zadanie władz lokalnych. 

Samorządy  natomiast  mają  obowiązek  zapewnić  wszystkim  dzieciom  6  letnim 
możliwość bezpłatnego chodzenia do zerówek czyli oddziałów przygotowujących dzieci do 
szkoły.  Samorządy  najczęściej  obowiązek  ten  realizują  poprzez  przedszkola,  gdzie 
organizowane są specjalne grupy zerowe

Przedszkola  publiczne  i  niepubliczne  funkcjonują  najczęściej  10  godzin,  a  rodzic 
przyprowadza  dziecko  do  godziny  ustalonej  w  regulaminach  przedszkoli.  Zerówki 
zaplanowane  są  zawsze  na  5  godzin  zajęć  dziennie  i  różne  mogą  być  godziny 
rozpoczynania. 

Uczęszczanie dzieci do zerówek jest bezpłatne, natomiast w przedszkolach rodzice 
muszą  ponosić  odpłatność  za  pobyt  dziecka  za  powyżej  5  godzin  ustawowych  i  za 
żywienie wg zasad obowiązujących w tej placówce.  

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – to co nas najbardziej  niepokoi, to bardzo 
niska frekwencja dzieci w przedszkolach. Wprowadzony system rozliczania dziennego w 
przedszkolach powoduje, że niedobór środków finansowych w m-cu styczniu 2012 wynosił 
70  tys  zł.  Nowe  rozwiązania  powodują,  że  wszystkie  samorządy  w  Polsce  mają  te 
problemy. Ten sposób rozliczania będzie kosztował budżet miasta dodatkowe 700 tys zł w 
skali roku. Musimy o tym zatem rozmawiać i mieć świadomość, że przyszłość naszych 
przedszkoli jest trudna i ucierpią na tym tylko dzieci. Powinniśmy o tym porozmawiać w 
towarzystwie dyrektorów przedszkoli.

Radny  Zbigniew  Jędrkiewicz  –  może  trzeba  rozważyć  możliwości  obejścia  tych 
przepisów, np. tworzenie spółek, lizing budynków lub inne formy.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – przez te lata dopracowaliśmy się naprawdę 
dobrych placówek. Być może o takich formach będziemy rozmawiać po rocznym bilansie 
funkcjonowania  przedszkoli.  Coraz  więcej  dzieci  w  skali  miasta  jest  w  grupach  „0” 
szkolnych.
Do tego tematu musimy pilnie wrócić w najbliższym czasie.

 



Do punktu  5- go
Dyrektor  Anna  Sierotko  na  wstępie  powiedziała,  że  Miejskie  Przedszkole  i  Żłobek 

„Ekoludki”  położone  jest  w malowniczej  okolicy.  Placówka  funkcjonuje  w  dwóch 
budynkach przy ulicach: Pięknej 20 - w tym budynku czas spędzają grupy młodsze tj. 
dzieci żłobkowe, 3 i 4 – latki, Kilińskiego 48, gdzie zlokalizowane są grupy 5 i 6 – latków. 

 Od 1 marca przedszkole ze żłobkiem  będzie liczyło 13 oddziałów. W budynku przy ul.  
Pięknej są obecnie 4 grupy przedszkolne i 3 grupy żłobkowe, dojdzie jeszcze jedna grupa 
żłobkowa. Grupy liczą 25-28 dzieci.
W ostatnim okresie zostały wykonane duże prace remontowe – wyremontowano łazienkę 
dla dzieci i dla personelu, zmywalnię. To co najbardziej potrzebne, to remont kuchni. Od 4 
lata jest decyzja Sanepidu. Zastawiamy się nad lokalizacją kuchni, czy pozostawić ja na 
pietrze czy też przenieść doi pomieszczeń piwnicznych – wtedy konieczna byłaby zmiana 
źródła zasilania kuchenek, nie mogą to być palniki gazowe.
Kolejna sprawa dotyczy ogrodzenia obu budynków przedszkolnych. Obecne jest stare, 
niskie,  częściowo  nie  ma  go  w  ogóle  i  nie  zabezpiecza  przed  aktami  wandalizmu. 
Problemem są również wyprowadzane psy na teren przedszkola.

Radny Bogusław Wisowaty zwrócił się z pytaniem – ile metrów tego płotu potrzeba?
Dyrektor  Anna  Sierotko  –  około  252  metry,  koszt  to  130  tys  zł.  Bez  tego  płotu  i 

monitoringu nasze urządzenia  na placu zabaw są bez przerwy dewastowane.  A nasz 
otwarty parking jest bez przerwy zastawiany przez samochody mieszkańców okolicznych 
bloków.

Wiceprzewodniczący  Komisji  Jerzy  Czepułkowski  –  Komisja  zgłosiła  wniosek  do 
Prezydenta  Miasta,  aby  w  momencie  jak  pojawią  się  oszczędności  poprzetargowe 
o wykonanie ogrodzenia terenu przedszkola przy  ul.  Kilińskiego 48 i  Pięknej  20 oraz 
wykonanie monitoringu tego obiektu.
Kolejna  rzecz  dotyczy  działań,  które  powinniśmy  podjąć,  by  zmienić  zapisy  dot. 
finansowania przedszkoli. Brakujące środki powinny być samorządom zrekompensowane 
lub zmienione przepisy.

 Dyrektor Anna Sierotko – możemy pracować w dni wolne oraz w okresie wakacyjnym, 
by zmniejszyć powstającą „dziurę” budżetową. Potrzebne są jednak zmiany systemowe 
nie tylko doraźne działania. Prawie 250 tys zł w m-cu grudniu 2011 roku przekazaliśmy doi 
budżetu miasta z tytułu opłaty stałej.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  zostanie  przygotowane  takie  stanowisko, 
wystąpienie prezydenta Miasta odnośnie finansowania przedszkoli miejskich. 

Komisja udała się następnie, by obejrzeć pomieszczenia przedszkolne.  
 Dyrektor  Anna Sierotko  powiedziała,  że  dostarczy kosztorys  remontu  pomieszczeń 

kuchennych.

Do punktu  6- go 
W tym punkcie nie wniesiono dodatkowych tematów pod obrady Komisji.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                     Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                     Konrad Siemienkiewicz
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